
 

Geachte aanwezigen,  
 
 
Ik sta hier gezamenlijk met mijn collega van Alberdingk Thijm scholen. Maar onze twee 
verhalen kunt u zien als een gezamenlijk verhaal van de schoolbesturen. Vijf jaar hebben 
schoolbesturen en de gemeente hard gewerkt om te komen tot een plan. 

 
 
Ik wil daarom beginnen met een groot compliment. Een groot compliment voor de 
gemeente Laren, die met een heel krappe begroting een enorme stap voorwaarts maakt 
om, zoals zo mooi verwoord staat in het coalitieakkoord, ‘op orde te brengen wat goed moet 
zijn’: de onderwijshuisvesting. We zijn dan ook blij dat dit college en u als raad laat zien dat 
u hierop beslissingen durft te nemen.  

 
En dat is ook nodig. Er is jaren, en dat weet u ook, te weinig aan onderwijshuisvesting 
gedaan. Op onze twee scholen, de Larense Montessorischool en de Ploeg, zijn de 
onderhoudskosten de komende jaren gemiddeld 50 tot 57 euro per m2, terwijl de 
vergoeding die we vanuit OCW krijgen maar 33,5 euro per m2 bedraagt. Dat betekent voor 
ons als besturen dat we geld dat eigenlijk naar het onderwijs van kinderen zou moeten 
gaan, in onderhoud moeten stoppen dat het gevolg is van te lang uitstellen van 
noodzakelijke sloop of vernieuwbouw, in tijden dat ook voor ons de financiën steeds 
krapper worden. De nood voor de Gooische School is, denken wij, nog hoger. Daar zijn onze 
kinderen uiteindelijk de dupe van. Onze ouders van beide scholen maken zich daar ook in 
toenemende mate zorgen over. Maar ook u streeft naar lagere onderhoudslasten, zo las ik 
in uw coalitieakkoord, en dit plan is dan ook in lijn met wat u belooft.  
 Laren doet wat het belooft, op meerdere vlakken. Samenwerken met alle mensen die 
wonen en werken in Laren staat hoog in het vaandel, en dat hebben we gemerkt. We 
hebben nauw samengewerkt met het ambtelijk apparaat, en veel steun, betrokkenheid en 
inzet ervaren van de wethouders, die zelfs met ons naar Amsterdam zijn geweest om zich 
te verdiepen in efficiënte en kostenbesparende methoden van bouwen.  
 Laren streeft naar gelijkere kansen voor iedereen, en dat is terecht, omdat je 
daarmee het leefklimaat van alle inwoners, nu en in de toekomst, behoudt en verbetert. En 
ook daar doet Laren, met dit plan, wat het beloofd heeft. De ouders, het team en het bestuur 
van De Ploeg, zijn trots op de rijke mix van leerlingen uit alle delen van de samenleving. 

 



 

Juist die diversiteit maakt onze school sterk en vooruitstrevend: een plek waar 
verschillende achtergronden samenkomen en kinderen van en met elkaar leren. Met een 
verhuizing naar het sportveldenterrein kunnen we dat brede perspectief nog meer kracht 
bijzetten. Een bovendien nabij het Gooisch Natuurreservaat. Zo groeien onze kinderen op 
tot de rentmeesters waar de gemeente naar streeft, tot volwassenen die zorg zullen dragen 
voor een van de groenste gemeenten van Nederland. Een kindcentrum waar kinderen van 0 
tot 12 jaar kunnen opgroeien, en ze door die doorgaande lijn gelijke kansen krijgen, zodat 
iedereen straks optimaal in de maatschappij kan participeren. 

 
Naast brede maatschappelijke voordelen zijn er ook specifieke economische voordelen, 
want op de huidige grond van De Ploeg kan woningbouw worden gerealiseerd. En dat kan 
weer bijdragen aan een fijn leefklimaat voor omwonenden, met minder 
verkeersbewegingen waardoor het veiliger en rustiger wordt voor kinderen, voor ouderen 
en andere omwonenden. Dat De Ploeg iets meer vierkante meters schoolgebouw krijgt 
opgemeten, steunt ons in de gedachte dat de gemeente Laren ziet wat het belang is van 
deze school in het dorp. En door deze verplaatsing is geen tijdelijke extra huisvesting 
nodig, maar kunnen alle leerlingen van wie de school wordt vernieuwd verblijven in onze 
De Ploeg. Ook dat scheelt geld.   
 Voor de Larense Montessorischool, een monumentaal gebouw, staat zowel renovatie 
als een stuk nieuwbouw op het programma. Het is van belang dat dit binnen afzienbare tijd 
wordt uitgevoerd, omdat de bouwkundige problemen zich opstapelen. Renovatie en 
nieuwbouw zorgen dat kinderen naar een veilig en leefbaar schoolgebouw kunnen blijven 
gaan. Dat de school aantrekkelijk blijft voor ouders om hun kinderen in te schrijven. Een 
aantal zeer betrokken ouders maakt zich daar zorgen over, daar is onrust over, en er heeft 
zich inmiddels in een werkgroep verenigd om precies dat te helpen bewerkstelligen. Als 
wordt gekozen voor de optie van twee tijdelijke huisvestingslocaties, wordt dit ook 
gerealiseerd. Omdat de gemeente Laren streeft naar lagere onderhoudslasten en op orde 
brengen wat goed moet zijn, alsook streeft naar het behoud van karakteristieke gebouwen 
en het behoud van de diversiteit van onderwijssystemen in Laren, zodat ouders wat te 
kiezen hebben, vertrouwen we erop dat hierin de juiste keuze wordt gemaakt. Daarnaast 
biedt de optie van twee tijdelijke huisvestingslocaties ook meer mogelijkheden voor een 
veilige verkeerssituatie en route tijdens de renovatie en nieuwbouw.  
 Laren heeft een aantal jaren financieel zwaar weer achter de rug. En dan neemt de 
Rijksbijdrage vanaf 2027 ook nog sterk af. We begrijpen heel goed dat de gemeente Laren 
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voorzichtig moet zijn, en dat de focus ligt op het op orde brengen van wat goed moet zijn. 
Dat is onderwijshuisvesting, en een betere manier dan via dit plan, op deze doelmatige 
manier zonder verspilling van middelen, kunnen wij ons niet voorstellen. Onze leerlingen, 
onze ouders, onze schoolteams steunen dit plan van ganser harte. Samen goede 
schoolgebouwen voor onze kinderen, voor onze toekomst, voor ons Laren. Precies zoals dit 
plan omschrijft. Met als doel, zoals onze wethouders Jan en Flip steeds zo treffend 
verwoordden: ‘Toekomstbestendig onderwijs op alle locaties voor de komende generaties’.  
 

 
Hartelijk dank voor uw aandacht,  
 
dr. Cordula Rooijendijk 
Bestuurder Talent Primair 
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